
CNSLR Fratia |  Revista Presei 30 martie 2021 1 

 

REVISTA PRESEI 

 

 

 Proteste în toată țara faţă de noile restricţii. Petarde aruncate în jandarmi la 

București, violențe la Brăila, scandări xenofobe la Pitești 

Luni a fost o nouă zi de proteste împotriva restricțiilor. Mii de români din marile 

orașe au cerut eliminarea restricțiilor introduse în week-end-ul trecut. Printre 

manifestanții pașnici și-au făcut loc și persoane violente, care au încercat să 

lovească jandarmii cu sticle ori petarde, cum a fost cazul în Piața Victoriei din 

București. La Pitești, mulțimea a scandat sloganuri xenofobe la adresa ungurilor, în 

timp ce la Bacău au scandat ”Hoții” și ”Asasinii” în fața Spitalului Municipal. 

 Cele mai importante momente ale zilei: 

Ora 23.55: Protestul din Piața Victoriei din București s-a încheiat. În urma lor a 

rămas un mare de gunoi: peturi, sticle, cutii de băutură și suc, pachete goale de 

țigări și măști de protecție 

Ora 23.36: Un cameraman al postului Realitatea PLUS a fost lovit în picior de o 

sticlă aruncată de un protestatar, potrivit reporterilor de la fața locului. El nu a fost 

rănit 

Ora 23.26: În Brăila,  12 minori au încercat să distrugă un indicator rutier în zona 

staţiei Lukoil, a declarat pentru Agerpres purtătorul de cuvânt al jandarmilor. 

Ora 23.18: Un protestatar a jignit-o pe Ioana Ciurlea, reporter Digi24, fără ca 

jandarmii să intervină 

Ora 23.06: Protestatarii din fața guvernului aruncă și fumigene și dau foc la 

măștile de protecție 

Ora 23.01: Protestatarii din Piața Victoriei din București aruncă petarde spre 

jandarmi, potrivit imaginilor transmise de Digi24. Numărul forțelor de ordine a 

crescut simțitor în centrul Capitalei 
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Ora 22.56: Sindicalistul-șef de la Metrou, Ion Rădoi, surprins în mijlocul celor 

aproximativ 2.500 de protestatari din Piața Victoriei. Și senatoarea Diana Șoșoacă 

a participat la protest (foto: Octav Ganea / InquamPhotos) 

Ion Rădoi la protestul anti-restricții / InquamPhotos Octav Ganea 

 Ora 22.25: Protestul a atins culmea cinismului la Bacău, unde câteva zeci de 

oameni au ajuns în fața Spitalului Municipal ”Sfânta Maria”, unde sunt internați 

pacienți cu Covid, și au strigat ”Hoții” și ”Asasinii”. Video mai jos: 

Ora 21.51: La protestul din Brăila s-au înregistrat violențe între jandarmi și 

protestatari, potrivit DeBraila.ro. 

Ora 21.39: Peste 100 de persoane protestează în fața primăriei Ploiești împotriva 

restricțiilor impuse de Guvern în vederea combaterii pandemiei de coronavirus, 

transmite Ziarul Incomod. Protestatarii aflați în fața primăriei ar dat foc la mai 

multe măști de protecție, în semn de protest față de măsura impusă de autorități ca 

oamenii să le poarte. 

Ora 21.23: Scandări xenofobe la Pitești, unde protestatarii anti-restricții au 

strigat „Afară, afară, cu ungurii din ţară”, potrivit ArgesulOnline.ro. 

Ora 21.22: Sute de persoane protestează în Iași, în Craiova, în Brașov, Botoșani și 

în alte orașe din țară 

Ora 21.20: Câteva zeci de persoane s-au strâns în zona Bucur Obor din București 

și merg în marș spre Piața Victoriei 

Ora 20.50: Protest și la Giurgiu: 

Ora 20.37: Peste o sută de protestari și la Pitești în fața Prefecturii, 

transmite ArgesulOnline.ro. ”Nu se mai poate aşa, ne tăiaţi din programul de lucru, 

dar taxele le vreţi la fel”, a spus unul dintre protestatari 

Ora 20.09: În Constanța, circa 300 de persoane mărșăluiesc spre Poarta 2, pe 

Valea Portului. Mai apoi vor merge pe bulevardul Tomis până la Dacia. Urmează 

bulevardul Lăpușneanu și Casa de Cultură, unde vor staționa transmite Constanța 

TV. Protestatarii s-au oprit în fața Catedralei Arhiepiscopale și au rostit rugăciunea 

”Tatăl nostru” 

https://www.ziarulincomod.ro/foto-protestatarii-din-fata-primariei-ploiesti-au-dat-foc-la-masti-de-protectie/
https://argesulonline.ro/protest-in-fata-prefecturii-din-pitesti-impotriva-restrictiilor-anti-covid-gata-cu-prosteala/
https://www.constantatv.ro/2021/03/29/protest-constanta-impotriva-restrictiilor-aprobate-de-autoritati/
https://www.constantatv.ro/2021/03/29/protest-constanta-impotriva-restrictiilor-aprobate-de-autoritati/
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Ora 20.05: Circa 500 de persoane se află acum în Piața Victoriei, alți 500 ar fi în 

marș, potrivit unor estimări neoficiale 

Ora 19.50: La protest participă și sindicaliștii de la Metrou, recent somați de 

Metrorex să elibereze spațiile comerciale și care au blocat șinele de la metroul 

bucureștean timp de o zi. Sindicaliștii au postat un anunț în acest sens pe un grup 

intern, potrivit informațiilor Economedia.ro. 

Ora 19.41: Protestatari din București au ajuns din Piața Universității în Piața 

Victoriei, unde au ocupat scuarul din fața sediului Guvernului. Jandarmii sunt la 

fața locului, unde asigură circulați auto în intersecție. 

Articol inițial: Sute de persoane protestează, luni, în Bucureşti şi în marile oraşe 

din ţară faţă de noile restricţii impuse de Guvern. Oamenii s-au strâns în Piaţa 

Universităţii, în pieţele centrale ale oraşelor sau în faţa prefecturilor şi scandează 

lozinci împotriva autorităţilor, reclamă dictatura medicală şi dau foc măştilor de 

protecţie. ”Libertate, te iubim” se scandează pe străzi. 

În Bucureşti, protestatarii s-au strâns în Piaţa Universităţii. Reprezentanţii AUR au 

anunţat că vor participa la protestele din întreaga ţară, dar şi din Capitală. 

Deja jandarmii au intervenit, ridicând un protestatar care a refuzat să poarte mască, 

a refuzat să se legtimeze şi a devenit recalcitrant. 

 ”Bărbatul a refuzat să poarte masca de protecţie, motiv pentru care i s-a pus 

în vedere să se legitimeze. A refuzat legitimarea, a devenit agresiv, a adresat 

injurii şi a refuzat solicitarea jandarmilor de a-i însoţi la secţia de poliţie, în 

vederea stabilirii identităţii, conform procedurii în vigoare. A încercat să 

smulgă materialele din dotarea jandarmilor şi a lovit cu picioarele. Prin 

urmare, a fost reţinut şi condus la secţia de poliţie, pentru luarea măsurilor 

legale ce se impun”, a transmis Jandarmeria Bucureşti. 

Protestatarii au un banner de mari dimensiuni pe care scrie „Libertate” şi steaguri 

tricolore. 

Proteste similare au loc în mai multe dintre marile oraşe. 

La Sibiu, aproximativ 200 de persoane s-au strâns în Piaţa Mare, având steaguri 

tricolore, steaguri cu sigla AUR, dar şi vuvuzele şi fluiere. 

https://economedia.ro/sindicalistii-de-la-metrou-participa-la-protestul-anti-restrictii-din-bucuresti-vinerea-trecuta-ei-au-paralizat-capitala-timp-de-o-zi.html
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Protestatarii au strigat mesaje către Primăria Sibiu, adresându-i-se primarului 

Astrid Fodor: ”Ai stat destul pe scaun, o să fii înlocuită”. 

Mai mulţi bărbaţi au dat foc câtorva măşti de protecţie. 

Participanţii la protest au pornit din Piaţa Mare, pe bulevardul pietonal către 

Prefectura Sbiu, scandând tot felul de lozinci: ”Libertate”, ”Ieşi afară, nu uita asta e 

şi ţara ta”, ”Ale, ale, ale o dorinţă sinceră, România liberă”. 

La Cluj-Napoca, zeci de protestatari s-au adunat pe trotuarul de vis-a-vis de 

Prefectură, unii având pancarte cu mesaje precum „Cât mai răbdaţi?”, „Jos 

Guvernul terorist”, „Călcaţi pe cap Pas cu Pas”. Ei scandează „Jos Guvernul”, 

„Ole, ole, o dorinţă sinceră: România liberă”, „Libertate”. 

Printre participanţi se află şi suporteri ai echipei de fotbal „U” Cluj, care au spus că 

vor să se întoarcă pe stadion. 

Majoritatea protestatarilor au măşti, dar unii nu le poartă corect. 

Peste 100 de persoane s-au strâns şi în faţa Prefecturii Constanţa şi protestează 

faţă de măsurile împotriva pandemiei de COVID-19, oamenii scandând “Libertate, 

libertate” şi având asupra loc steaguri tricolore. 

Constănţenii s-au adunat pentru a doua zi consecutiv pe platoul din faţa Prefecturii 

pentru a-şi exprima nemulţumirea faţă de măsurile luate de autorităţi pentru 

combatearea pandemiei de COVID-19. Ei au pancarte pe care scrie “Libertate te 

iubim, ori învingem ori murim”, “Demisia Guvernului”, “Demisia preşedintelui”, 

“Demisia lui Arafat”, “Alegeri anticipate”. Ei scandează “Libertate, libertate”, 

“Constanţa, trezeşte-te”, “Jos Chiţac”. 

Cei mai mulţi dintre cei prezenţi la protest sunt tineri, nu poartă masca de protecţie 

şi nici nu păstrează distanţa fizică. 

Una dintre protestare, Ana-Maria, a declarat jurnaliştilor că vor fi din ce în ce mai 

mulţi tineri la aceste proteste deoarece vor şcolile deschise şi nu se mai pot întâlni 

cu prietenii. 

Ea consideră că ultimele restricţii decise de autorităţi sunt “total greşite şi foarte 

aberate”. 
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“Aş vrea să oprească toata mascadara asta cu COVID-ul, ne-am săturat, am mâncat 

momeala asta un an de zile”, a declarat Ana-Maria. 

Ea a mai transmis că prin măsurile luate de autorităţile este încălcat dreptul la 

libertate. 

Ana-Maria a precizat că dacă este nevoie protestatarii vor merge la Bucureşti şi vor 

intra peste autorităţi. 

Tânăra a afirmat că acest protest poate continua până la ore târzii în noapte. De 

asemenea, protestatarii iau în calcul să plece în marş pe principalele străzi şi 

bulevarde din Constanţa cum s-a întâmplat şi duminică seara. 

La Braşov, contestatarii măsurilor de protecţie sanitară s-a adunat la sediul 

Prefecturii. Sunt aproximativ 40 de persoane care scandează „Libertate” şi au 

mesaje împotriva restricţiilor şi a purtării măştii sanitare. 

La Buzău, circa 20 de persoane s-au adunat în centrul oraşului, pe platoul Dacia, 

fiind vorba despre muzicanţi care cer ca restaurantele să fie deschise, iar ei să şi 

poată desfăşura activitatea. Alte circa 20 de persoane s-au strâns în faţa Prefecturii, 

având steaguri şi pancarte. Protestatarii strigă „Libertate” şi „Raed, nu uita, asta 

este ţara mea”. Protestatarii au cerut să iasă prefectul să stea de vorbă cu ei, deşi 

Buzăul nu are prefect de mai multe săptămâni. 

La Ploieşti, aproximativ 50 de persoane s-au adunat în parcul din centrul oraşului, 

în faţa sediului Prefecturii. 

În municipiul Piteşti, în jur de 20 de protestatari s-au strâns în Piaţa Vasile Milea, 

acolo unde îşi are sediul Prefectura Argeş, pentru a-şi exprima nemulţumirea faţă 

de noile restricţii. 

La Timişoara, aproximativ 20 de oameni s-au adunat în faţa Prefecturii, având 

steaguri tricolore şi pancarte cu „Timişoara fără carantină”. 

Câteva zeci de persoane protestează şi în faţa Prefecturii Iaşi, cei mai mulţi dintre 

manifestanţi fiind fără mască. 
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Cei prezenţi au steaguri tricolore şi scandează împotriva guvernului, dar şi 

împotriva masoneriei. Oamenii spun că nu sunt de acord cu restricţiile impuse de 

autorităţi şi susţin că secretarul de stat Raed Arafat este cel care ia toate deciziile 

de acest gen. 

Proteste împotriva măsurilor de restrictive impuse din cauza pandemiei au loc şi 

la Focşani. Circa 50 de persoane s-au adunat în faţa Prefecturii Vrancea. 

Printre protestatari se află şi deputatul AUR de Vrancea, Georgel Badiu. Deşi este 

şi un protest împotriva purtării măştii de protecţie, cei ieşiţi în Piaţa Unirii din 

Focşani au purtat totuşi mască. 

Protestul este unul liniştit. 

Noile restricţii impuse de Guvern au intrat în vigoare începând de duminică seară. 

Astfel, în toate localităţile în care incidenţa este mai mare de 4 la mie agenţii 

economici vor închide la ora 18.00, iar deplasarea persoanelor în afara locuinţei, 

după ora 20.00, va fi permisă doar pentru câteva motive bine întemeiate. 

Cele mai multe dintre municipiile reşedinţă de judeţ au trecut de inidenţa de 4 la 

mie. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Presedintele Iohannis a promulgat legea de aprobare a OUG care prevede 

masuri suplimentare in domeniul protectiei sociale, in contextul pandemiei de 

coronavirus 

Presedintele Klaus Iohannis a promulgat luni legea de aprobare a OUG care 

prevede masuri suplimentare in domeniul protectiei sociale, in contextul pandemiei 

de coronavirus. 

 

Actul normativ are ca obiect de reglementare aprobarea Ordonantei de urgenta a 

Guvernului nr. 59/2020, care prevede stabilirea unor masuri suplimentare de 

protectie sociala in contextul situatiei epidemiologice determinate de raspandirea 

coronavirusului SARS-CoV-2, constand in continuarea acordarii, pe toata perioada  

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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starii de urgenta, a concediului si a indemnizatiei lunare pentru persoanele 

beneficiare ale concediului pentru ingrijirea copilului cu dizabilitati pana la 

implinirea varstei de 7 ani, prevazut de Ordonanta de urgenta a Guvernului 

nr.111/2010. 

 

Ce inseamna "valul 3 al pandemiei". Specialistii spun daca e cazul sa ne temem: 

"Este un context mai mult decat evident" 

 

Totodata, este vizata acordarea, pe toata perioada starii de urgenta, a concediului 

de acomodare si a indemnizatia lunare prevazute la art.50 din Legea nr.273/2004. 

De asemenea, se urmareste reglementarea mentinerii, in perioada de izolare 

preventiva, la locul de munca sau in zone special dedicate in care nu au acces 

persoane din exterior pentru o perioada de 14 zile, urmata ciclic de o perioada de 

izolare preventiva la 3/3 domiciliu, a drepturilor salariaie, la nivelul avut in luna 

anterioara decretarii starii de urgenta, pentru personalul prevazut la art.10 din 

Ordonanta militara nr. 8/2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Seful Consiliului Concurentei: "Metroul bucurestean este un monopol lipsit 

de orice control, platit de toti locuitorii tarii" 

Metroul din Bucuresti este un monopol lipsit de orice control, platit de intreaga 

populatie a tarii, a afirmat, luni, Bogdan Chiritoiu, presedintele Consiliului 

Concurentei, in cadrul evenimentului online PRIA Competition 2021. 

 

Consiliul Concurentei a solicitat Metrorex o analiza a costurilor si separarea 

activitatii de transport public de celelalte activitati comerciale. 

 

"Ma bucur ca vad in ultima vreme un numar de greve, cum ar fi cele din minerit, 

de la huila, greve la mineritul de uraniu, greva de la metrou de la sfarsitul 

saptamanii trecute, toate astea sunt semne ca ceva se misca in economia noastra si 

ca Guvernul ia masuri sa inchida din problemele pe care le ducem cu totii in 

spinare de mai multi ani", a aratat Chiritoiu. 

 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/ce-inseamna-al-treilea-val-al-pandemiei-de-coronavirus-numar-mare-de-infectari-1665749
https://ziare.com/stiri/coronavirus/ce-inseamna-al-treilea-val-al-pandemiei-de-coronavirus-numar-mare-de-infectari-1665749
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In opinia sa, grevele sunt niste simptome ale faptului ca exista o problema si ca 

organismul politic lupta cu ea. 

 

"Ceea ce este un lucru bun, ca incercam sa rezolvam aceste probleme care s-au 

acumulat de multi ani. Trebuie solutii care sa tina cont de problemele sociale si de 

datoria statului de a oferi alternative oamenilor, pentru ca nu e ok sa punem 

populatia sa plateasca taxe ca sa sustinem activitati teoretic economice, pentru ca 

nu este o activitate de binefacere, ci una economica, iar sarcina ei este sa genereze 

un plus. Insa multe companii de stat nu genereaza niciun plus, ci genereaza 

minusuri, ceea ce este contrar ideii de activitate economica si de economie de piata 

si este impotriva interesului nostru national. In loc sa consumam banii pe care ii 

luam de la oameni pe autostrazi, pe spitale, scoli, ii dam pentru companii care 

distrug valoare, care cauzeaza pierderi", a continuat el. 

Conditie privind analizarea consturilor 

 

Potrivit acestuia, Consiliul Concurentei a aprobat noul contract din Metrorex si 

Ministerul Transporturilor privind acordarea subventiilor doar cu conditia realizarii 

unei analize a costurilor. 

"Problema la metrou este ca e un monopol lipsit de orice control. Oamenii aia, 

pana acum, puteau sa-si puna orice costuri credeau ei, nimeni nu le limita costurile, 

ce salarii credeau ei, rezulta o nota de plata si se duceau cu nota de plata la stat. Nu 

cresteau (preturile - n.r.) ca sa nu suparam populatia si atunci gaura asta, care era 

nelimitata, era prezentata statului, iar statul o platea. E un fel de a spune ca statul o 

platea, ca statul nu are niciun ban al lui, statul nu poate sa plateasca decat luand din 

banii cetatenilor", a subliniat presedintele Consiliului Concurentei. 

 

El considera ca este o ironie faptul ca metroul din cel mai bogat oras al tarii este 

platit din banii populatiei din intreaga tara. 

 

"Deci restul de 18 milioane de romani platesc ca cei mai bogati romani, 

bucurestenii, sa aiba metrou. Si daca ar fi fost platit doar de catre bucuresteni, nu si 

de restul Romaniei, tot nu e in regula sa am o companie care doar vine cu note de 

plata. Si nu exista un control al acelor costuri", a precizat Chiritoiu. 

https://ziare.com/stiri/metrorex/metrorex-sindicate-paguba-pierderi-1670350
https://ziare.com/stiri/greva-metrou/protest-la-metrou-lucian-bode-lege-1669803
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Comparatie cu alte tari 

 

Acesta a recomandat comparatia cu metrouri din alte tari. "Metroul de la noi 

trebuie sa se compare cu alte metrouri, sa vedem care sunt cheltuielile la noi, 

tinand cont de costurile de la noi si de pretul fortei de munca din Romania. Deci 

trebuie sa vedem care sunt costurile rezonabile. Sa existe o metodologie de calcul 

in care spunem cam cat ar trebui sa coste calatoria cu metrou si, in fine, este o 

decizie politica cat luam din bilete si cat platim ca subventie, dar macar costul 

acesta total, cat consuma compania, nu poate fi nelimitat, trebuie sa existe o 

metodologie clara de estimare a costurilor rezonabile", a sustinut Chiritoiu. 

 

Totodata, Consiliul Concurentei a cerut separarea activitatii de servicii publice de 

metrou si si cea de activitati comerciale, pentru a exista o evidenta separata a lor, a 

adaugat el. 

 

Circulatia trenurilor de metrou a fost blocata vineri, 26 martie, de un protest 

spontan al unor reprezentanti ai sindicatului USLM in statia Piata Unirii, acestia 

coborand in tunel, pe calea de rulare, si impiedicand pornirea la timp, conform 

programului normal, a trenurilor de pasageri. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Votul final a fost sistat în Senat, la cererea PNL, din cauza absențelor -  

Coaliția de guvernare nu a reușit, luni, în plenul Senatului, să facă majoritatea 

necesară (minim 69 de voturi) adoptării legilor cu caracter organic, astfel că 

ședința de vot final a fost închisă la solicitarea PNL. 

Pe hârtie, coaliția de guvernare formată din PNL, USR PLUS și UDMR deține în 

Senat majoritatea. La ședința de plen de luni au lipsit senatori din coaliție astfel 

încât nu s-a putut întruni numărul minim necesar de voturi pentru adoptarea sau 

respingerea primului punct de pe ordinea de zi. Coaliția a încercat să ia în calcul și 

votul prin telefon, astfel că senatorii puterii au fost sunați să voteze prin telefon. 

Nici așa nu a fost întrunit o majoritate de 69 de voturi. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vot_216.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/senat_80.html
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Șefa Senatului, Anca Dragu, a anunțat că în acest context votul asupra legii va fi 

reluat într-o ședință viitoare. Liderul senatorilor PNL, Virgil Guran, a propus apoi 

ca votul final să fie sistat, lucrările plenului să fie reluate miercuri, iar votul final să 

fie reluat lunea viitoare. 

Propunerea a fost acceptată în unanimitate. 

PSD și AUR au boicotat ședința de plen prin ieșirea din sală la momentul votului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Colegiul Medicilor acuza CNAS de lipsa de interes in negocierea 

Contractului-cadru. Medicii sustin ca 35% dintre cabinete se vor inchide in 

urmatoarele 6 luni 

Colegiul Medicilor din Romania acuza Casa Nationala de Asigurari de Sanatate de 

lipsa de inters in negocierea Contratului-cadru pentru perioada 2021 - 2022, 

anuntand ca s-au alocat trei ore de discutii pentru parcurgerea a 168 de pagini. 

 

In plus, reprezentantii Colegiului Medicilor reclama "lipsa de asumare" dn partea 

reprezentantilor CNAS. "Viitorul activitatii medicale din Romania nu poate fi 

negociat in 3 ore", au transmis medicii, care au precizat ca 35% dintre cabinetele 

medicale sunt in situatia de a se inchide in urmatoarele 6 luni, iar 11.000 

de medici ingrijesc 18 milioane de romani. 

 

"Colegiul Medicilor din Romania (CMR), forul reprezentativ al profesiei medicale 

din tara, a fost invitat astazi, 29 martie 2021, la o negociere cu reprezentantii Casei 

Nationale de Asigurari de Sanatate (CNAS) pe marginea viitorului Contract-cadru 

(CoCa) 2021-2022. 

 

Pentru procesul de negociere cu reprezentantii Colegiului Medicilor din Romania a 

fost alocat un interval unic de timp de 3 ore pentru parcurgerea a 168 de pagini de 

contract destinate organizarii activitatii medicale din asistenta medicala primara, 

ambulatoriu, spital, asistenta medicala de urgenta, ingrijirile la domiciliu, 

acordarea ingrijirilor palliative (...)  

https://ziare.com/viitorul/
https://ziare.com/social/medici/
https://ziare.com/social/romani/
https://ziare.com/social/spital/
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Din nefericire, echipa CNAS nu a dat dovada de interes pentru negocieri, iar 

aproape la fiecare chestiune ridicata, raspunsul echipei Casei Nationale de 

Asigurari de Sanatate a fost << Am notat, vom analiza >> ", a transmis, luni, 

Colegiul Medicilor din Romania. 

 

Medicii reclama ca "timpul insuficient alocat discutiilor privitoare la viitorul 

sistemului medical din Romania nu a permis parcurgerea tuturor prevederilor 

contractuale". 

 

"Din punctul de vedere al CMR, negocierile nu au decurs asa cum ar presupune in 

mod firesc o relatie contractuala intre doi parteneri cu drepturi egale. Lipsa de 

asumare a unor decizii ferme referitoare la modificarile solicitate de catre CMR, 

care ar fluidiza traseul pacientului in sistemul medical romanesc si ar reduce 

birocratia zdrobitoare existenta in acest moment, a contribuit la epuizarea rapida a 

celor 3 ore alocate negocierilor. Echipa CMR a intalnit o echipa CNAS fara 

deschidere la argument sau la negocieri, care a lasat impresia ca doreste un contract 

de adeziune, nu un contract civil intre doua parti cu drepturi si obligatii egale", au 

mai transmis medicii. 

 

Medicii apreciaza ca arm ai fi necesare intalniri cu reprezentantii CNAS. 

 

"Subliniem faptul ca, la momentul actual, peste 45.000 de medici din toate 

specialitatile isi desfasoara activitatea si sunt impactati conform prevederilor 

acestui Contract-cadru, care reglementeaza conditiile acordarii asistentei medicale, 

a medicamentelor si a dispozitivelor medicale, tehnologiilor si dispozitivelor 

asistive in cadrul Sistemului de Asigurari Sociale de Sanatate. Precizam ca CNAS 

a elaborat unilateral acest contract pentru perioada 2021-2022, fara consultarea 

prealabila a Colegiului Medicilor din Romania, asa cum este prevazut legal", au 

mai trasmis medicii. 

 

CMR a transmis ca, in vederea eficientizarii si optimizarii serviciilor 

medicale acordate pacientilor s-a solicitat: 

 

1. Plata capitatiei la inscrisi 

Lista pacienti: minim 800 inscrisi 

https://ziare.com/social/medici/manager-spital-despre-pacientii-care-isi-fac-test-rapid-dar-nu-anuna-pe-nimeni-1670145
https://ziare.com/social/medici/presedintele-colegiului-medicilor-avem-colegi-care-propaga-informatii-sau-mesaje-false-oamenii-cred-in-astfel-de-purtatori-de-mesaje-1669907
https://ziare.com/social/medici/presedintele-colegiului-medicilor-avem-colegi-care-propaga-informatii-sau-mesaje-false-oamenii-cred-in-astfel-de-purtatori-de-mesaje-1669907
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Lista pacienti: optim 1800 persoane inscrise 

 

2. Procent per capita (PC) 50%: per serviciu (PS) 50% 

Situatie actuala: 

- 35% dintre cabinetele medicale sunt in situatia de a se inchide in viitoarele 6 luni 

- fenomenul imbatranirii populatiei medicale: > 25% dintre medicii de familie au 

peste 60 de ani, > 5% au peste 65 ani 

- 340 localitati fara medic de familie 

- > 2000 de medici de familie lipsa in sistem 

- vanzari de praxis pentru ca nu se pot sustine financiar (plata asistenti medicali, 

utilitati, echipamente de protectie) 

 

3. Reducerea penalitatilor pentru medici (control administrativ: CNAS, control act 

medical: CMR) 

 

4. Preventia primara: Gravida si lauza neasigurate trec in pachet de baza 

 

5. Debirocratizare: formulare electronice pentru concedii medicale, retete de orice 

tip, inclusiv TAB III, retete oncologice, bilete de trimitere, analize, Scrisoare 

Medicala, SIUI functional cu validari pacienti in timp real 

 

6. Prescriere medicatie: Reteta simplificata: cod boala, DCI, doza, nr. zile, 

administrare. Se elimina: liste, procente compensare (probleme SIUI) 

 

7. In ultimii 20 de ani medicii de familie nu au avut vacante mai mult de 5 zile/an, 

ceea ce conduce la sindromul de burn-out, nu exista posibilitatea de a te imbolnavi, 

de a naste copii etc pentru ca lipsesc inlocuitorii 

 

"11.000 medici de familie ingrijesc 18.000 000 de romani=asistenta medicala de 

prim contact=Zidul in fata spitalelor", au mai transmis medicii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/social/concedii/
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 BREAKING Deficit bugetar de 1,14% din PIB după primele două luni, cel 

mai mare din ultimii 13 ani 

Execuția bugetului general consolidat în primele două luni ale anului 2021 s-a 

încheiat cu un deficit de 12,76 miliarde de lei, adică 1,14% din PIB, potrivit unui 

comunicat al Ministerului Finanțelor. Reamintim că deficitul după prima lună a 

anului era de 0.33% din PIB. 

Sume în valoare de 4,18 mld lei (0,37% din PIB) au fost lăsate în mediul economic 

prin rambursări de TVA, investiții și cheltuieli excepționale alocate pentru 

combaterea efectelor epidemiei de COVID-19 în primel două luni, arată Ministerul 

Finanțelor. 

Astfel, în perioada ianuarie-februarie 2021 restituirile de TVA au fost cu 1,11 mld 

lei mai mari decât nivelul perioadei ianuarie-februarie 2020 pentru susținerea 

lichidității în sectorul privat, iar cheltuielile de investiții au fost cu 0,88 mld lei mai 

mari față de aceeași perioadă a anului precedent și plățile cu caracter excepțional 

generate de epidemia COVID-19 au fost de 2,19 mld lei. 

Dacă veniturile bugetare au fost cu 4,1% mai mari decât în perioada ianuarie – 

februarie 2020, cheltuielile bugetare s-au majorat cu 11%. Cea mai mare creștere a 

fost înregistrată la cheltuielile de asistență socială, în urma creșterii pensiilor. 

Iată cum a evoluat deficitul bugetar după primele două luni: 

2020 – 0,73% 

2019 – 0,51% 

2018 – 0,59% 

2017 – excedent de 0,05% 

2016 – excedent de 0,10% 

2015 – excedent de 0,33% 

2014 – 0,46% 

2013 – 0,39% 

2012 – 0,44% 

2011 – 0,4% 

2010 – 1,1% 
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2009 – 0,7% 

2008 – excedent 0,2% 

Veniturile la buget 

Veniturile bugetului general consolidat au însumat 53,36 mld lei în primele două 

luni ale anului 2021, cu 4,1% peste nivelul încasat în perioada similară a anului 

trecut. Exprimate ca pondere în PIB estimat, veniturile bugetare au scăzut marginal 

la 4,8% din PIB (-0,09 pp), potrivit Ministerului Finanțelor. 

Majoritatea categoriilor de încasări au înregistrat evoluții nominale pozitive 

(venituri fiscale, contribuții de asigurări, venituri nefiscale și fonduri europene). 

Încasările din impozitul pe salarii și venit au totalizat 4,48 mld lei în perioada ian-

feb 2021, consemnând o creștere de 5,7% (an/an). Un aport însemnat la acest avans 

l-a avut dinamica încasărilor din impozitul aferent pensiilor (+44,3%), respectiv 

impozitul pe dividende (+10,1%). 

Încasările din impozitul pe salarii în primele două luni au crescut cu 3.1%, în 

condițiile unei dinamici de 5,8% a fondului de salarii din economie. 

Contribuțiile de asigurări au totalizat 20,02 mld lei în primele două luni ale anului 

2021, înregistrând o creștere de 2,4% (an/an). 

Evoluția contribuțiilor a fost influențată în perioada analizată de scutirea de la plată 

a contribuției asiguratorii în muncă (pentru șomajul tehnic) precum și de scutirea 

salariaților din domeniul construcțiilor și sectoarele industriale conexe de la plata 

contribuției de asigurări sociale de sănătate și reducerea contribuției asiguratorii în 

muncă datorate. 

Încasările din impozitul pe profit au însumat 0,51 mld lei în ian-feb 2021, în 

creștere cu 25,8% (an/an). În structură, principala componentă – încasările din 

impozitul pe profit de la agenții economici prezintă o dinamică pozitivă de 20,9% 

(an/an), în timp ce veniturile din impozitul pe profit de la băncile comerciale 

depășesc substanțial nivelul viramentelor din aceeași perioadă a anului precedent, 

fiind de cca 20 ori mai mari. 
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Încasările nete din TVA, au înregistrat 11,64 mld lei în primele două luni ale anului 

curent, cu 1,1% mai mari comparativ cu nivelul înregistrat în perioada similară a 

anului trecut. Majorarea restituirilor din TVA cu 34,5%, an/an (+1,11 mld lei) a 

afectat evoluția încasărilor nete. De altfel, în perioada analizată se constată 

creșterea cu 12,9% a veniturilor brute din TVA, semnificativ superioară dinamicii 

bazei economice relevante. 

Cheltuielile bugetare 

Cheltuielile bugetului general consolidat în sumă de 66,12 mld lei au crescut în 

termeni nominali cu 11,0% comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent. 

Exprimate ca procent din Produsul Intern Brut, cheltuielile pe primele două luni ale 

anului 2021 au înregistrat o creștere cu 0,2 puncte procentuale față de aceeași 

perioadă a anului 2020, de la 5,7% din PIB la 5,9% din PIB. Majorarea 

cheltuielilor este determinată și de continuarea măsurilor cu caracter excepțional, 

în domeniul social și economic, pentru diminuarea efectelor negative asupra 

economiei (2,19 mld lei). 

Cheltuielile de personal au însumat 18,47 mld lei, în creștere cu 6,6% comparativ 

cu aceeași perioadă a anului precedent. Exprimate ca pondere în PIB, cheltuielile 

de personal reprezintă un nivel de 1,7% din PIB, cu 0,1 puncte procentuale peste 

nivelul din aceeași perioadă a anului anterior. Din total cheltuielilor de personal, 

plățile reprezentând stimulentul de risc acordat pentru COVID 19 au fost de 47,38 

milioane lei, precum și alte cheltuieli de personal, inclusiv sporuri acordate 

personalului medical şi auxiliar implicați în activităţile cu pacienţii diagnosticaţi cu 

COVID-19 de aproximativ 524,8 milioane lei. 

Cheltuielile cu bunuri și servicii  au fost 7,99 mld lei, în creștere cu 6,9% 

comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent.  O creștere se reflectă la 

bugetul Fondului național unic de asigurări sociale de sănătate de 6,6% față de anul 

anterior determinată, în principal, de deconturile mai mari pentru plata 

medicamentelor care fac obiectul contractelor cost-volum rezultat și pentru 

decontarea serviciilor medicale în ambulatoriu.  
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De asemenea, conform datelor comunicate de ordonatorii principali de credite, 974 

milioane lei din total bunuri și servicii reprezintă plăți pentru medicamente, 

materiale sanitare, reactivi și alte produse necesare diagnosticării și tratării 

pacienților infectați cu coronavirusul SARS-CoV-2, precum și plata pentru 

vaccinuri împotriva Covid -19. 

Cheltuielile cu asistența socială au fost de 25,91 mld lei în creștere cu 16,8% 

comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent. Evoluția cheltuielilor cu 

asistența socială a fost influențată, în principal, de majorarea punctului de pensie 

de la 1 septembrie 2020 cu 177 lei, respectiv de la 1.265 lei la 1.442 lei. De 

asemenea, se reflectă și majorarea de la 1 septembrie 2020 a nivelului 

îndemnizației sociale pentru pensionari garantată de la 704 lei la 800 lei, precum și 

majorările privind alocațiile de stat pentru copii începând cu 1 ianuarie 2020, cu 1 

august 2020 care reprezintă o creștere a alocației cu aprox. 20% mai mare decât 

cea plătită în luna iulie 2020, precum și cu 1 ianuarie 2021 care reprezintă o 

creștere a alocației cu aprox. 16% mai mare decât cea plătită în luna decembrie 

2020. 

Totodată, se continuă plățile pe măsurile care au fost luate cu caracter excepțional, 

în domeniul social și economic, pentru diminuarea efectelor negative generate de 

pandemia de COVID 19. Astfel, până la sfârșitul lunii februarie, s-au plătit pe 

măsuri active 470,05 mil lei, respectiv 245,22 mil lei pentru îndemnizații acordate 

pe perioada suspendării temporare a contractului individual de muncă din inițiativa 

angajatorului, 66,68 mil lei pentru îndemnizații acordate pentru alți profesioniști și 

pentru persoanele care au încheiate convenții individuale de muncă care întrerup 

activitatea ca urmare a efectelor SARS-CoV-2, 60,78 mil lei pentru sume acordate 

angajatorilor pentru decontarea unei părți a salariului brut al angajaților menținuți 

în muncă, 9,06 mil lei sume acordate angajatorilor pentru încadrarea în muncă a 

unor categorii de persoane, precum și 88,3 mil lei îndemnizații acordate pe 

perioada reducerii temporare a activității pentru profesioniști precum și pentru 

persoanele care au încheiate convenții individuale de muncă în baza Legii 

nr.1/2005. 
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De asemenea, se continuă decontările îndemnizațiilor de asigurări sociale de 

sănătate pentru concedii medicale în scopul diminuării stocului de plăți restante 

aferente acestora, astfel că la sfârșitul lunii februarie plățile au fost de 595,85 mil 

lei. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Cum explică BNR deprecierea continuă a leului 

Deprecierea înregistrată luni de moneda naţională are loc în contextul unei tendinţe 

regionale de depreciere a monedelor emergente pe fondul întăririi valutelor 

puternice, susţine purtătorul de cuvânt al Băncii Naţionale a României, Dan Suciu. 

"Suntem în aceeaşi tendinţă regională de depreciere a monedelor emergente pe 

fondul întăririi valutelor puternice. Vedem aceste valute care s-au întărit în ultima 

perioadă. Tendinţa aceasta continuă. Am avut un record de curs şi pentru leu şi 

pentru zlot, ceea ce arată că aceasta este tendinţa în acest moment. Partea bună, 

dacă pot să spun aşa, este că depreciere leului este una totuşi mică, de un ban. 

Zlotul, dacă păstrăm comparaţia, s-a depreciat ceva mai mult", a declarat luni, 

pentru AGERPRES, Dan Suciu. 

Întrebat dacă această tendinţă ar putea continua, el a menţionat că au avut loc 

fluctuaţii în ultimele săptămâni şi că este greu de spus cât se va întinde această 

perioadă. 

 

Leul s-a depreciat, luni, cu 1,03 bani faţă de euro (0,21%), moneda europeană 

atingând un nou maxim istoric, în condiţiile în care cursul calculat de Banca 

Naţională a României (BNR) este de 4,8972 lei/euro. 

Mai ceva ca Făt-frumos: Euro, la al 9-lea maxim istoric din martie 

 

BNR a cotat vineri euro la 4,8869 de lei. 

 

Pe piaţa interbancară, moneda naţională s-a tranzacţionat între 4,8764 şi 4,9009 de 

lei pentru un euro. 

 

https://www.stiripesurse.ro/mai-ceva-ca-fat-frumos-euro-la-al-9-lea-maxim-istoric-din-martie_1713870.html
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De asemenea, leul a pierdut teren şi în faţa dolarului american, care a ajuns la 

4,1570 lei, în urcare cu 0,98 de bani (0,24%), faţă de cursul de vineri, respectiv 

4,1472 lei/dolar. 

 

Moneda naţională s-a depreciat totodată faţă de francul elveţian cu 2,01 bani 

(0,45%). Astfel, luni, cotaţia francului a ajuns la 4,4321 lei, comparativ cu 4,4120 

lei vineri. 

 

Aurul s-a scumpit cu 37,34 de bani (0,16%), până la 230,5418 lei, de la 230,1684 

lei, cât se stabilise în şedinţa precedentă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Costul colectării veniturilor bugetare de către ANAF a crescut cu 13%, anul 

trecut. Inspecțiile fiscale și controalele antifraudă au scăzut 

La un milion de lei, venituri bugetare nete, Fiscul a cheltuit 11.368 de lei, anul 

trecut, cu 13% mai mult decât în 2019, potrivit datelor Agenției Naționale de 

Administrare Fiscală (ANAF). Din punct de vedere al cheltuielilor cu personalul, 

tot la un milion de lei (venituri bugetare), și aici suma este mai mare, dar cu 13,5%, 

fiind de 10.794 lei. 

 

Veniturile totale pe care le-a adus ANAF la buget au fost mai mici cu 3%, 

respectiv de 263,6 miliarde lei. Din această sumă, 108,2 miliarde lei au fost de la 

marii contribuabili. 

 

Arieratele ce trebuie recuperate au urcat cu 68,5%, la 32,9 miliarde lei, în special 

din cauza măsurilor luate la începutul pandemiei (amânarea taxelor). Aceștia bani 

sunt pe care ANAF va încerca să-i recupereze. 

Numărul inspecțiilor fiscale a fost mai mic cu 22,7%, respectiv 35.494. În urma lor 

au fost stabilite obligații suplimentare de 4,2 miliarde lei. De asemenea, au fost 538 

sesizări penale, cu 40% mai puține. 
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Pe partea de antifraudă fiscală se observă scăderi mari ale numărului de controale: 

s-a diminuat cu 63,6%, la 16.799. Numărul amenzilor Direcției de antifraudă a 

scăzut cu 71,4%, la 6.645 (58,2 milioane lei). 

 

Probabil acesta este și motivul pentru care anul acesta au început în forță 

controalele ANAF. Pentru mai multe detalii citește: La ce controale ANAF să ne 

așteptăm anul acesta. Specialiștii spun că vor fi, în mod clar, foarte multe 

(Sursa: hotnewse.ro) 

 

 Turcan: 9.500 de beneficiari de pensii speciale cu o medie de 9.600 de lei. 

Diferență uriașă între contributivitate și bani de la buget 

Raluca Turcan scrie pe Facebook că există 9.500 de persoane care încasează o 

pensie medie de 9.600 de lei. 

Raluca Turcan scrie pe Facebook că există 9.500 de persoane care încasează o 

pensie medie de 9.600 de lei. Potrivit ministrului, diferența între contributivitate și 

banii de veniți de la buget e uriașă. 

Raluca Turcan: Am prezentat astăzi reprezentanților categoriilor beneficiare de 

pensii de serviciu cinci proiecte de modificare a cadrului legislativ, inițiate de 

Ministerul Muncii. Le-am adresat totodată invitația de veni cu propriile propuneri 

de modificare privind calculul acestor pensii, după analiza actualei legislații și a 

proiectelor noastre. 

În cursul discuțiilor pe care le-am avut astăzi, am subliniat faptul că schimbările 

preconizate urmăresc reanalizarea factorilor favorizanți și a ponderii dintre aceștia 

și criteriul contributivității, în stabilirea pensiilor acordate prin legi speciale. 

În România sunt 9.500 de beneficiari de pensii de serviciu cu o pensie medie de 

9.600 de lei, existând o diferență uriașă între ce se plătește pe contributivitate și ce 

vine de la bugetul stat. Pe de altă parte, sunt aproximativ 90 000 de români care au 

ajuns la vârsta de pensionare și care nu au acces nici măcar la pensia minimă 

socială, pentru că nu au stagiul minim de contributivitate, de 15 ani.  

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24677121-controale-anaf-asteptam-anul-acesta-specialistii-spun-vor-mod-clar-foarte-multe.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24677121-controale-anaf-asteptam-anul-acesta-specialistii-spun-vor-mod-clar-foarte-multe.htm
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Discuția despre echitatea și sustenabilitatea sistemului de pensii – obiective pe care 

mi le-am asumat – trebuie așadar în mod obligatoriu să includă o soluție pentru 

echilibrarea pensiilor de serviciu. 

După o nouă rundă de consultări, vom prezenta grupului de lucru pentru legile 

privind pensiile speciale, constituit la nivelul coaliției de guvernare, o variantă de 

proiect care să aducă echitate în sistemul public de pensii. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Avem 5,12 milioane de pensionari. În zona Capitalei 10 salariați susțin 4 

pensionari. În Teleorman 10 salariați susțin 16 pensionari 

Numărul mediu al pensionarilor a fost anul trecut de 5,12 milioane, în scădere cu 

29.000 de persoane, au transmis marți oficialii INS. 

 

Pensia medie lunară (luând în calcul sumele pentru pensiile tuturor categoriilor de 

pensionari - de asigurări sociale, invaliditate, urmaș etc.- plătite de casele de pensii 

) a fost de 1500 lei, în creṣtere cu 16,1% faṭă de 2019. 

 

Raportul dintre numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat şi cel al 

salariaţilor a fost de 9 la 10, cu variaţii semnificative între județe: de la 4 

pensionari la 10 salariaţi în judeṭul Ilfov, la 16 pensionari la 10 salariaṭi în judeţul 

Teleorman. 

 

De asemenea, și pensia medie de asigurări sociale de stat a variat semnificativ, 

ecartul dintre valoarea minimă şi cea maximă fiind de 773 de lei (1152 lei în 

judeţul Botoṣani, 1160 lei în Giurgiu, 1178 lei în Vrancea, faţă de 1925 lei în 

judeṭul Hunedoara, 1831 lei în Municipiul Bucureşti, ṣi 1720 lei în judeṭul Braṣov). 

(Sursa: INS) 
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 Florin Jianu, singurul ministru din guvernul Grindeanu care a demisionat 

după celebra OUG 13, nominalizat ca administrator la Fondul Naţional de 

Garantare a Creditelor pentru IMM-uri 

Florin Jianu, preşedintele Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi 

Mijlocii din România (CNIPMMR) şi singurul ministru din Guvernul Grindeanu 

care a demisionat după celebra OUG 13 din ianuarie 2017, a fost nominalizat 

pentru un mandat provizoriu de patru luni în Consiliul de Administraţie al 

Fondului Naţional de Garantare a Creditelor pentru IMM-uri, transmite News.ro. 

Nominalizările la Fond sunt făcute de Ministerul Finanțelor, care este unicul 

acționar. 

Jianu pledase în urmă cu două săptămâni pentru includerea Fondului Naţional de 

Garantare a Creditelor pentru IMM-uri în lista instituțiilor financiare care să poată 

acorda credite cu fondurile provenite din Programul Național de Redresare 

(PNRR), dar Fondul are nevoie de acreditare europeană pentru a juca acest rol. 

“Am acceptat nominalizarea statului român pentru un mandat provizoriu (4 luni 

+2) în Consiliul de Administraţie al FNGCIMM, cu convingerea ca voi reprezenta 

cu onoare IMM-urile în cadrul principalei instituţii de garantare pentru IMM-uri 

din România. Dacă în anul 2020 am contribuit la crearea celui mai important 

program de capital de lucru şi de capital de investiţii, IMM Invest, anul 2021 

reprezintă o uriaşă provocare pentru sectorul IMM, aşa încât instrumentele care 

trebuie puse la dispoziţia mediului de afaceri trebuie să se concretizeze în cât mai 

multe IMM-uri care vor avea acces la capital de lucru şi capital de investiţii. Voi fi 

în dialog permanent cu toţi IMM-iştii români care au nevoie de informaţii sau care 

au nevoie de sprijin în relaţia cu FNGCIMM”, a declarat Jianu, citat de News.ro. 

Acesta a vorbit şi despre provocările noii funcţii. 

“Provocările Fondului de Garantare pe care le consider urgente şi pentru care voi 

lupta în perioada următoare sunt: FNGCIMM să se regăsească în Planul Naţional 

de Redresare şi Rezilienţă şi să implementeze pentru IMM-urile româneşti: IMM 

Restart România – un upgrade la programul IMM Invest, program care să combine  
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grantul cu împrumutul cu dobânda subvenţionată, ajutând IMM-urile să se 

capitalizeze, să devină bancabile, să se dezvolte şi sa aibă capacitatea să 

investească; Fondul Naţional de Investiţii în IMM-urile româneşti, fond de capital 

de risc de tip equity care să se adreseze IMM-urilor care doresc să se dezvolte, 

statul român contribuind la capitalizarea acestora, iar nu la mărirea gradului de 

îndatorare”, a adăugat el. 

Un alt obiectiv este ca FNGCIMM să devină Organism Intermediar pentru 

perioada programatică 2021-2027, astfel încât să sprijine instituţiile româneşti să se 

reformeze şi să devină repere pentru IMM-uri. 

Jianu mai spune că România are nevoie de o bancă de dezvoltare, iar aceasta se 

poate construi pe infrastructura FNGCIMM. 

“FNGCIMM îşi poate extinde operaţiunile şi regional, atragând resurse 

investiţionale europene şi devenind un actor regional în ceea ce priveşte investiţiile 

în IMM-uri. Vreau să repet faptul că voi reprezenta în CA FNGCIMM, chiar dacă 

pentru un mandat provizoriu, interesele IMM-urilor româneşti fie că vorbim de 

industrie, comert, servicii sau agricultură, IMM-uri atât de afectate şi care au 

nevoie ca de aer de instrumente adecvate pentru a îşi putea continua activitatea în 

acest an”, a completat Florin Jianu, preşedinte CNIPMMR. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Stelian Ion: Dacă propunerile pentru șefia Parchetului General, DNA și 

DIICOT vor primi aviz negativ, procedura se oprește și se reia cu alte 

persoane/ Membrii CSM vor fi aleși și revocați de toți procurorii și 

judecătorii/ Șeful Inspecției Judiciare nu va mai avea putere absolută 

Ministrul Justiției, Stelian Ion, a declarat luni seară, la TVR, că modificările aduse 

legilor Justiției își propun să reducă influența politicului în numirea procurorilor 

șefi ai celor mai importante parchete, să întărească tagma procurorilor și 

judecătorilor, iar puterea să nu mai fie concentrată în mâinile unui singur om, dând 

exemplul Inspecției Judiciare. 
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Stelian Ion a mai declarat că prin schimbările aduse cadrului legislativ se urmărește 

și eliminarea evaluărilor abuzive dând exemplul fostei șefe a Direcției Naționale 

Anticorupție, Laura Codruța Kovesi, care a fost revocată de Klaus Iohannis la 

cererea fostului ministru al Justiției, Tudorel Toader, dar apoi a câștigat procesul 

împotriva statului român la Curtea Europeană a Drepturilor Omului. 

Ministrul Justiției a mai transmis că va începe procedura de numire a procurorului 

șef DIICOT pentru că instituția are o conducere interimară și că nu ia în calcul ”în 

niciun caz” schimbarea actualului șef al DNA, Crin Bologa. 

Ion a mai spus că viitorii membri ai Consiliului Superior al Magistraturii vor fi 

numiți de toți procurorii și judecătorii din țară pentru o mai bună reprezentativitate 

a instituției iar dacă aceștia vor intra ”pe contrasens” cu colegii lor vor fi revocați 

tot de corpul magistraților. 

 Sunt modificări importante a legilor Justiției. Procedura de numire a 

procurorilor de rang înalt a suscitat mult interes în ultima vreme. GRECO, 

Comisia Europeană au sesizat și ele nereguli. 

 Este vorba de scăderea rolului politic în procesul de numire. Este important 

ca procurorul general, șeful DNA și DIICOT să se bucure de mare 

credibilitate. 

 Dacă propunerea Ministrului Justiției primește aviz negativ de la secția de 

procurori a CSM atunci procedura se oprește și se reia cu o altă persoană. 

 Pe de altă parte, vrem să înlăturăm ”ievaluările” abuzive făcute în ultima 

vreme. Trei ani este puțin pentru ca un procuror să își exercite mandatul, să 

facă schimbări. 

 Nu, în niciun caz (dacă are în plan să schimbe șeful DNA, n.red.). La 

DIICOT va trebui să declanșez proceura pentru că este un interimat. 

Inspecția Judiciară este o instituție cheie în sistemul judiciar. 

 Inspecția Judiciară poate fi comparată cu sistemul imunitar al Justiției. O 

Inspecția Judiciară puternică și corectă poate curăța sistemul judiciar de 

elementele care nu sunt conforme cu legea. 
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 În ultimii ani toată puterea din IJ a fost pusă în mâinile unui singur om iar 

lucrul acesta este de principiu greșit. Inspectorul șef nu trebuie să dețină 

puterea absolută. 

 Toate lucrurile astea vor fi corectate astfel încât puterea să fie împărțită în 

mod echilibrat. Rolul politicului a fost, din păcate, foarte important. 

 Membrii CSM vor fi aleși de toți procurorii și judecătorii din țară, ca să aibă 

o mai mare reprezentativitate. Dacă membri CSM vor fi pe contrasens și în 

contradicție cu procurorii și judecătorii, atunci ei vor fi revocați tot de 

aceștia. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministerul Justiției solicită Comisiei de la Veneţia un aviz în legătură cu 

proiectul de desfiinţare a Secției speciale 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, a anunţat luni că va trimite o solicitare Comisiei de 

la Veneţia pentru un aviz în legătură cu proiectul de lege privind desfiinţarea 

Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie, adoptat în Camera Deputaţilor cu 

un amendament care prevede că magistraţii pot fi trimişi în judecată doar cu 

încuviinţarea CSM, transmite Agerpres. 

Stelian Ion a explicat într-o conferinţă de presă că nu el este autorul acelui 

amendament, această variantă fiind o soluţie de compromis pentru adoptarea 

proiectului. 

„Nici vorbă să fi venit eu cu propunerea din senin (…) Acest amendament a fost 

votat în Camera Deputaţilor ca o variantă de compromis. Trebuie cumva asumat şi 

de către cei care au votat acest amendament. Pe de altă parte, ar trebui asumat şi de 

cei care au considerat că este nevoie de garanţii suplimentare. Eu am spus foarte 

clar de la bun început că trebuie să desfiinţăm această Secţie specială, fără a aduce 

alte amendamente şi fără aceste aşa-zise garanţii. Aceasta a fost opinia consecventă 

a Ministerului Justiţiei şi a Guvernului pe această chestiune”, a declarat Stelian 

Ion. 
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Ministrul Justiţiei a anunţat că va cere opinia Comisiei de la Veneţia în cazul 

proiectului de desfiinţare a SIIJ. 

„Vreau să vă spun că, în cursul zilei de astăzi, deja este redactată solicitarea, voi 

trimite o solicitare de aviz din partea Comisiei de la Veneţia pe acest proiect de 

alege şi pe acest amendament, pentru că lucrurile trebuie să fie clare. Ni s-a 

solicitat: întotdeauna când aveţi de făcut anumite modificări pe legile Justiţiei este 

bine să existe o asemenea consultare. Eu apreciez că este bine să avem acel aviz”, a 

precizat Stelian Ion. 

El a afirmat că problema unor garanţii suplimentare pentru magistraţi va fi tranşată 

în cele trei proiecte de modificare a legilor Justiţiei, puse recent în dezbatere 

publică. 

Camera Deputaţilor a adoptat, săptămâna trecută, un proiect de lege privind 

desfiinţarea Secţiei de investigare a infracţiunilor din Justiţie (SIIJ) cu mai multe 

amendamente, printre care şi unul al deputatului minorităţilor naţionale Ionel 

Stancu, susţinut şi de UDMR, care prevede că magistraţii pot fi trimişi în judecată 

doar cu încuviinţarea CSM. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 MAI va cumpăra 27 de perne pneumatice pentru salvarea persoanelor: 

Utilizarea lor implică riscuri majore 

Ministerul de Interne anunță că va achiziționa 27 de perne pneumatice pentru 

salvarea persoanelor în cazul incendiilor sau a tentativelor de suicid. Instituția 

transmite că a analizat practici din alte țări europene și spune că, totuși, acestea nu 

pot fi folosite în orice situații. De exemplu, în Ungaria, acest sistem de salvare a 

fost solicitat în 57 de cazuri și doar în trei a fost posibilă amplasarea. 

Utilizarea pernelor pneumatice în misiunile de salvare ale pompierilor se 

recomandă doar ca soluție excepțională, în cazul în care toate celelalte modalități 

de intervenție nu sunt viabile, transmite MAI într-un comunicat de presă. 
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Utilizarea pernelor de salvare, doar ca ultimă soluție 

„Se recomandă utilizarea pernelor de salvare ca ultimă soluție, atunci când nu se 

pot folosi scara manuală, autoscara mecanică și/sau căile de evacuare 

convenționale. De asemenea, în cazul tentativelor de suicid, perna de salvare se va 

operaționaliza și aloca la intervenție, concomitent cu celelalte tipuri de tehnică, pe 

principiul minimizării riscului de deces în situația săvârșirii actului suicidal ori a 

căderii necontrolate sau involuntare a persoanei în cauză”, spune MAI. 

„Cel mai important aspect avut în vedere se referă la salvarea victimei, fără a-i fi 

pusă în pericol sănătatea sau viața. Astfel, timpul de umflare variază în funcție de 

dimensiunile și volumul pernei, între 30 și 120 secunde, de la momentul amplasării 

în spațiul optim de utilizare (suprafață plană, fără obstacole). Intervalul de timp la 

care pernele pot fi folosite între salvări/salturi variază între 10 și 30 secunde. 

Pentru mânuirea pernei sunt necesare, în funcție de dimensiunea acesteia, între 

două și șase persoane, la care se adaugă alte două pentru mânuirea accesoriilor 

folosite pentru umflare”, transmite ministerul. 

S-au luat în calcul practici din mai multe țări 

„Utilizarea pernelor pneumatice de salvare implică riscuri majore asupra vieții 

persoanelor salvate și salvatorilor, principalii factori de pericol constituindu-i 

poziția persoanei care efectuează saltul, locul unde aceasta aterizează pe suprafața 

pernei și efectul de proiectare a corpului în direcții care nu pot fi anticipate, din 

cauza elasticității sistemului”, potrivit Ministerului de Interne. 

S-au luat în calcul practici din alte țări, precum Croația, Grecia, Germania, Letonia, 

Norvegia, Portugalia, Serbia, Ungaria. 

„Pernele de salvare se utilizează ca ultimă soluție, în situații excepționale, în cazul 

incendiilor la clădiri înalte sau în cazul tentativelor de suicid, prin aruncare de la 

înălțime, având în vedere că există pericolul vătămării corporale a persoanelor dacă 

nu respectă recomandările personalului specializat cu privire la salt. De exemplu, 

în Letonia nu se folosesc astfel de mijloace de salvare și nici nu se intenționează 

introducerea acestora în dotarea structurilor specializate de salvare”, se arată într-

un comunicat MAI. 
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În Ungaria, din 57 de solicitări au fost folosite doar în 3 cazuri 

În Ungaria, pe parcursul anului trecut, din 57 de intervenții la care s-a solicitat 

utilizarea pernei pneumatice, doar în trei cazuri a fost posibilă amplasarea acesteia, 

raportat la condițiile de la fața locului și la starea de sănătate a persoanelor salvate. 

Ministerul de Interne a decis achiziționarea a 27 de perne pneumatice de salvare 

SP60, respectiv 226 de tip SP 16, pentru a fi repartizate la nivelul inspectoratelor 

pentru situații de urgență din fiecare județ și Municipiul București. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cătălin Drulă, despre restructurarea de la Tarom: Anul acesta se vând 

avioanele vechi şi o să vină avioane noi 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a declarat luni seară, la Digi 24, că în 

2024 - 2025 compania Tarom va ajunge pe profit şi că în acest nou vor fi vândute 

avioanele vechi şi vor fi achiziţionate altele noi, potrivit News.ro. 

 

”Conform planului de restructurare ar trebui (să fie Tarom pe profit- n.r.) în 2025. 

Tarom a primit un ajutor de salvare anul trecut, acel ajutor ar trebui fie returnat, nu 

are de unde să returneze, ar însemna ajutorul companiei fie transformat în ajutor de 

restructurare. Se lucrează intens la un plan de restructurare. Planul implică 

uniformizarea flotei, ar rămâne cu o flotă mai mică, aproximativ trei sferturi din 

dimensiunea actuală, reducerea personalului care a şi început”, a declarat Cătălin 

Drulă la Digi24, luni seară. 

 

Ministrul Transporturilor a mai declarat că anul acesta vor fi cumpărate noi 

aeronave. 

”Anul acesta se vând avioanele vechi şi o să vină avioane noi. Există o comandă 

făcută acum doi ani de cinci avioane Boeing 737 Max. Pe acest plan care 

eficientizează pe partea de reducere de personal, deja au plecat voluntar vreo 300 

de oameni, deja sunt în evaluare ceilalţi, prin reducerea direcţiei tehnice, planul are 

mai mulţi paşi”, a declarat Drulă. 
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Ministrul a mai precizat că Tarom va avea doar două tipuri de aeronave. 

 

”Vor fi doar două tipuri de aeronave, Boeing şi ATR, ceea ce reduce mult 

costurile, cu aeronave de tip modern. În acest plan ar trebui să revină pe 

profitabilitate în 2024 - 2025”, a declarat ministrul Transporturilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Transportul feroviar de pasageri in Romania a inregistrat una dintre cele 

mai mici scaderi din UE in trimestrul al treilea din 2020 

Transportul feroviar de pasageri in Romania a inregistrat una dintre cele mai mici 

scaderi din UE in trimestrul al treilea din 2020. De altfel, transportul feroviar de 

pasageri s-a redresat usor in Uniunea Europeana,in perioada amintita, desi numarul 

calatorilor, comparativ cu perioada similara din 2019, inca a fost in scadere in 

majoritatea statelor membre ale blocului comunitar, conform datelor publicate luni 

de Oficiul European de Statistica (Eurostat). 

 

Pentru a preveni extinderea pandemiei de coronavirus (COVID-19), tarile din 

Europa au adoptat diverse masuri restrictive, care au afectat semnificativ toate 

calatoriile, inclusiv transportul pe calea ferata. 

 

Ministerul Educatiei propune transport rutier local si transport feroviar gratis 

pentru elevi. Cum vor fi acordate sumele 

 

Desi numarul pasagerilor in primul trimestru din 2020 a aratat primul impact al 

acestor restrictii, efectul a fost chiar mai dur in trimestrul doi din 2020, cand 

numarul de pasageri s-a injumatatit in majoritatea statelor membre ale blocului 

comunitar pentru care sunt disponibile datele. 

 

In trimestrul trei din 2020, in Romania, un numar de 13,597 milioane de pasageri 

au calatorit cu trenul, cu 3,767 milioane mai putini fata de 17,364 milioane de 

pasageri in perioada similara din 2019, ceea ce inseamna un declin de 22%, similar 

cu cel din Letonia. 

 

https://ziare.com/economie/eurostat/
https://ziare.com/social/stiri-sociale/transport-local-si-feroviar-gratis-pentru-elevi-1665747
https://ziare.com/social/stiri-sociale/transport-local-si-feroviar-gratis-pentru-elevi-1665747
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Buget de 5 miliarde de euro pentru transportul feroviar si 4,5 miliarde de euro 

pentru rutier si autostrazi. Ce proiecte se vor finanta prin PNRR 

 

Statele membre UE unde declinul procentual al pasagerilor transportati cu trenul a 

fost mai mic decat in Romania sunt: Lituania, Estonia si Cehia (toate cu 21%), 

Ungaria (19%), Bulgaria (18%) si Olanda (0,2%). 

In trimestrul trei din 2020, comparativ cu perioada similara din 2019, cel mai sever 

declin al numarului pasagerilor transportati cu trenul in UE s-a inregistrat in 

Irlanda (73%, sau minus 9,3 milioane de pasageri), Italia (48%, sau minus 96,7 

milioane de pasageri), Spania (44%, sau minus 61,8 milioane de pasageri) si 

Suedia (42%, sau minus 26,5 milioane de pasageri). 

 

Exceptia o reprezinta Olanda, unde transportul feroviar de pasageri a ramas relativ 

stabil in primele trei trimestre din 2020. 

 

Daca se ia in considerare lungimea deplasarilor pasagerilor pe calea ferata, 

scaderea, comparativ cu perioada similara din 2019, a fost in general usor mai 

ridicata decat cea masurata in functie de numarul de pasageri. In trimestrul trei din 

2020, cea mai semnificativa scadere a traficului, exprimata in calatori-kilometru, a 

fost in Irlanda (73%), Spania (59%), Portugalia (51%), Italia (50%) si Suedia 

(48%). 

 

In cifre absolute, Germania este pe primul loc in UE cand vine vorba de numarul 

pasagerilor transportati cu trenul, cu 400 de milioane pasageri in trimestrul trei din 

2020, chiar daca a suferit o scadere de 34% fata de 731,455 milioane pasageri in 

perioada similara din 2019. 

(Sursa: EUROSTAT) 

 

 

 

 

https://ziare.com/economie/infrastructura/buget-de-5-miliarde-de-euro-pentru-transportul-feroviar-si-4-5-miliarde-de-euro-pentru-rutier-si-autostrazi-1668446
https://ziare.com/economie/infrastructura/buget-de-5-miliarde-de-euro-pentru-transportul-feroviar-si-4-5-miliarde-de-euro-pentru-rutier-si-autostrazi-1668446
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 Şedinţă CGMB: 6 proiecte pe ordinea de zi, printre care și conferirea titlului 

de cetăţean de onoare lui Voicu Rădescu 

Consilierii generali ai Capitalei se vor întruni în şedinţă marţi, de la ora 10.00, pe 

ordinea de zi figurând şase proiecte de hotărâre, printre care şi acordarea titlului de 

cetăţean de onoare al Capitalei lui Voicu Rădescu, managerul fondator al Teatrului 

Luni. 

 

Vor fi dezbătute următoarele proiecte: 

 

* Voicu Rădescu, directorul executiv al Teatrului Luni şi al Green Hours jazz-cafe, 

urmează să primească titlul de cetăţean de onoare al Capitalei, pentru contribuţia la 

dezvoltarea şi promovarea culturii din Bucureşti. Potrivit raportului de specialitate, 

Maia Morgenstern, Coca Bloss, Constantin Cojocaru, Alexandru Dabija, Mihaela 

Rădescu, Dorina Crişan Rusu sunt doar câţiva dintre oamenii de cultură care au dat 

viaţă personajelor într-un "spaţiu nonconformist, personal şi învăluit în lumina" 

teatrului Green Hours. 

 

* Primăria Capitalei ar urma să încheie un parteneriat cu Asociaţia Ateliere Fără 

Frontiere, în vederea dezvoltării de politici sociale. Alocarea financiară a 

proiectului se va face prin Programul Operaţional Capacitate Administrativă 2014-

2020, iar cofinanţarea va fi asigurată exclusiv de Asociaţia Ateliere Fără Frontiere. 

În cadrul proiectului "Noul Bucureşti - O capitală a tuturor" vor fi abordate 

activităţi ce îşi propun: identificarea ONG-urilor din domeniul social interesate de 

parteneriatul cu autoritatea publică locală; crearea unei platforme comune de lucru 

online şi offline; dezvoltarea capacităţii organizaţiilor neguvernamentale de a se 

implica în politicile şi strategiile locale de dezvoltare social-economică şi 

protejarea mediului; iniţiative de parteneriat între administraţia publică locală şi 

ONG-uri pentru dezvoltarea locală incluzivă dedicată persoanelor vulnerabile; 

realizarea unui program în privinţa sprijinirii protejării mediului, a economiei 

circulare din Capitală. 
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* Scutirea de la plata taxelor de circulaţie în municipiul Bucureşti pentru 

autovehiculele şi utilajele cu masă maximă mai mare de 5 tone, taxe impuse prin 

HCGMB 134/2004. Lista utilajelor şi autovehiculelor, precum şi traseele de 

deplasare vor fi supuse spre aprobare Consiliului General al Municipiului 

Bucureşti. 

 

* Consiliului Local al Sectorului 6 va fi împuternicit să încheie acorduri de 

parteneriat cu reprezentanţi ai mediului non-guvernamental, în cadrul unor proiecte 

ce vor fi propuse spre finanţare prin AM POCA. Este vorba despre acorduri de 

parteneriat încheiate cu: Asociaţia Centrul pentru Legislaţie Nonprofit, Federaţia 

Filantropia, Asociaţia Preocupaţi de Viitor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD a depus solicitarea privind infiintarea unei comisii parlamentare de 

ancheta referitoare la datele pandemiei 

Parlamentarii PSD au depus, luni, la secretariatul general al Camerei Deputatilor, 

solicitarea privind infiintarea unei comisii parlamentare de ancheta referitoare la 

informatiile furnizate de autoritati despre situatia imbolnavirilor cu 

noul coronavirus in Romania. 

 

Potrivit proiectului de hotarare propus de PSD, obiectivele comisiei de ancheta 

sunt urmatoarele: analiza modalitatii de stabilire, modificare, calcul, monitorizare, 

raportare si control a indicatorilor de sanatate publica ce stau la baza deciziilor de 

restrictionare a drepturilor si libertatilor in perioada pandemiei declarate de OMS, 

avand drept scop protejarea sanatatii populatiei, precum si a impactului deciziilor 

transpuse in indicatori, dar si analiza modalitatilor de prevenire a fenomenelor in 

care autoritatile "nu s-au preocupat" ori au "mintit frumos" in controlul pandemiei 

declarate de OMS. 

 

 

 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/stiri/ancheta/
https://ziare.com/stiri/autoritati/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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Comisia mai are ca obiective analiza activitatii institutiilor abilitate la nivel central 

si local preocupate de controlul pandemiei declarate de OMS, pe baza indicatorilor 

de sanatate publica, identificarea masurilor care se impun la nivelul legislatiei 

nationale pentru combaterea si reducerea efectelor pandemiei, "precum si alte 

aspecte care, cu siguranta, vor aparea pe parcursul functionarii acestei comisii". 

 

"Comisia de ancheta este imputernicita sa faca audieri si sa ceara autoritatilor si 

institutiilor publice, oricaror structuri de specialitate ale statului, altor entitati 

publice sau private, precum si cetatenilor, sa ii puna la dispozitie date, informatii si 

materiale necesare si utile pentru clarificarea obiectivelor. Comisia de ancheta 

poate invita, pentru audieri si explicatii, orice persoana care poate avea cunostinta 

despre o fapta sau o imprejurare de natura sa serveasca la aflarea adevarului in 

domeniul care formeaza obiectivele anchetei. 

 

Institutiile si autoritatile publice, a caror activitate are legatura cu obiectivele 

prevazute la art. (1), dar si cu alte aspecte legate de aceste obiective sunt obligate, 

in conditiile legii, sa raspunda la solicitarile comisiei de ancheta in termenul stabilit 

de aceasta. Daca, pentru lamurirea unor fapte sau imprejurari, este necesara 

intocmirea unor rapoarte de expertiza, comisia de ancheta poate solicita efectuarea 

de expertize", se arata in document. 

 

Birourile permanente reunite ale Camerei Deputatilor si Senatului urmeaza sa 

decida prin vot daca aceasta comisie va fi infiintata sau nu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CNAS anunță reglementări privind serviciile medicale în pandemie. 

Consultaţii fără card de sănătate sau bilet de trimitere 

Guvernul a aprobat două acte normative care asigură cadrul legal pentru 

decontarea serviciilor medicale, medicamentelor şi dispozitivelor medicale 

contractate, precum şi reglementările aplicabile în contextul epidemiei cu virusul 

SARS-CoV-2 pentru trimestrul II al anului, informează, luni, Casa Naţională de 

Asigurări de Sănătate.  

https://ziare.com/politica/stiri-politice/camera-deputatilor-motiune-simpla-dezbatere-ministrul-agriculturii-psd-adrian-oros-1670222
https://ziare.com/marcel-ciolacu/presedinte-psd/ciolacu-motiune-de-cenzura-guvern-citu-1670135
https://ziare.com/marcel-ciolacu/presedinte-psd/ciolacu-motiune-de-cenzura-guvern-citu-1670135
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Printre noile reglementări se numără și felul în care se acordă consultațiile la 

distanță, fără prezentarea cardului de sănătate sau fără bilet de trimitere. 

"În condiţiile determinate de evoluţia situaţiei epidemiologice, aceste noi măsuri 

asigură accesul neîntrerupt şi nediscriminatoriu al asiguraţilor la servicii medicale, 

medicamente şi dispozitive medicale necesare pentru diagnosticarea, tratarea şi 

monitorizarea bolilor, inclusiv a celor cu impact major asupra stării de sănătate", a 

declarat preşedintele CNAS, Adrian Gheorghe, potrivit unui comunicat citat 

de Agerpres. 

Printre reglementările care se regăsesc în cele două acte normative se numără: 

 Consultaţiile medicale acordate în asistenţa medicală primară şi în 

ambulatoriul de specialitate clinic, inclusiv serviciile conexe actului medical 

furnizate de psiholog şi logoped, pot fi acordate şi la distanţă, utilizând orice 

mijloace de comunicare. 

 Consultaţiile medicale la distanţă se acordă şi se validează fără a fi necesară 

utilizarea cardului naţional de asigurări sociale de sănătate sau a 

documentelor înlocuitoare ale acestuia; toate celelalte servicii medicale vor 

fi validate cu cardul de sănătate. 

 Consultaţiile la distanţă din ambulatoriul de specialitate pentru specialităţile 

clinice, inclusiv pentru specialitatea clinică medicină fizică şi de reabilitare, 

precum şi cele de îngrijiri paliative în ambulatoriu se acordă fără a fi 

necesară prezentarea biletului de trimitere. Pentru toate celelalte consultaţii 

este necesar biletul de trimitere. 

 Medicii de familie pot prescrie în continuare pentru pacienţii cronici inclusiv 

medicamentele restricţionate din lista de medicamente compensate şi 

gratuite care se acordă în cadrul programelor naţionale de sănătate, cu 

menţiunea că pentru medicamentele care se eliberează în baza unor 

protocoale terapeutice şi a unor formulare specifice este necesară evaluarea 

periodică a medicului de specialitate pentru a confirma sau modifica schema 

de tratament, la termenele prevăzute în protocoalele terapeutice sau în 

scrisorile medicale. 

https://www.agerpres.ro/sanatate/2021/03/29/cnas-noi-reglementari-privind-conditiile-de-acordare-a-serviciilor-medicale-in-sistemul-de-sanatate-in-trimestrul-ii-aprobate-de-guvern--686969
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 Medicii de familie iniţiază tratamentul specific şi în absenţa unei scrisori 

medicale emise de medicul din ambulatoriul de specialitate/spital pentru 

medicamentele notate cu * din Lista de medicamente compensate şi gratuite, 

aprobată prin Hotărârea Guvernului nr. 720/2008. 

 Medicii de familie pot emite prescripţie medicală în continuare pentru 

pacienţii cu boli cronice cu schemă terapeutică stabilă, în baza documentelor 

medicale care au fost emise pacientului de către medicul specialist - 

scrisoare medicală şi/sau confirmarea înregistrării formularului specific de 

prescriere, şi pentru medicamentele care se prescriu de către medicii 

specialişti în conformitate cu limitările de prescriere prevăzute în Hotărârea 

Guvernului nr. 720/2008. 

 Pentru situaţiile care necesită prezentarea de documente casei de asigurări de 

sănătate de către asigurat, documentele pot fi transmise prin mijloace 

electronice de comunicare sau pot fi depuse în numele asiguratului de orice 

persoană. Mijloacele electronice de comunicare se pot folosi şi pentru 

transmiterea de către casele de asigurări de sănătate a documentelor eliberate 

necesare asiguraţilor. 

Reglementările fac obiectul celor două acte normative aprobate de Guvern în data 

de 25 martie: Hotărârea de Guvern care prevede prelungirea termenului de aplicare 

a prevederilor HG nr. 140/2018 şi Ordonanţa de Urgenţă pentru stabilirea unor 

măsuri în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate în contextul evoluţiei 

situaţiei epidemiologice determinate de răspândirea coronavirusului SARS-CoV-2, 

pentru abrogarea unor prevederi din OUG nr. 70/2020.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Consiliul Concurenţei: RCA cu decontare directă în câteva săptămâni; vor 

exista preţuri de referinţă pentru reparaţiile auto 

Ordonanţa de Urgenţă privind obligativitatea ca poliţele RCA să fie încheiate cu 

decontare directă ar putea fi aprobată în câteva săptămâni, odată cu introducerea 

unor preţuri de referinţă pentru reparaţiile auto, a declarat, luni, Bogdan Chiriţoiu, 
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preşedintele Consiliului Concurenţei, în cadrul evenimentului online PRIA 

Competition 2021. 

"Actuala Lege a RCA are hibe şi este rolul propunerii de Ordonanţă de Urgenţă să 

le rezolve. Hiba fundamentală este că eu, cel care cumpără poliţa de RCA cumpăr 

ceva ce va fi folosit de altcineva, de un terţ, deci eu în esenţă nu beneficiez de ce 

cumpăr eu, ca atare nu am niciun interes să cumpăr ceva de bună calitate, ci să iau 

ceva cât mai ieftin. Atunci ideea de a ne muta pe sistemul de decontare directă - 

dacă cineva îmi loveşte maşina o repar pe poliţa mea - atunci am interesul să-mi 

iau o poliţă care să-mi dea încredere că voi primi un serviciu bun de reparaţie", a 

spus Chiriţoiu, citat de Agerpres. 

Potrivit acestuia, o altă hibă a actualei legi este că nu există niciun control asupra 

costului reparaţiilor. 

"Toţi ne dorim ca preţul RCA să fie cât mai jos, dar costurile pot creşte şi nu există 

niciun mod de a nu permite excese privind costul reparaţiilor şi atunci acesta este 

lucrul pe care încercăm să îl remediem şi venim cu preţul de referinţă pentru 

service-uri, de a pune un preţ orientativ. Nu este un preţ fix, obligatoriu, ci unul 

orientativ, care să dea totuşi companiilor de asigurare posibilitatea să limiteze 

costurile lor, ce au de plătit către service-uri. Deci nu va fi o plafonare a preţului, ci 

un indicator care să orienteze cumva piaţa şi să dea o orientare şi instanţelor în 

momentul în care apreciază litigiile dintre prestatorii de servicii şi cei care trebuie 

să plătească", a mai spus şeful Consiliului Concurenţei. 

Dacă preţul reparaţiilor ar creşte infinit, acest lucru se va reflecta în preţul plătit de 

populaţie la poliţele RCA, a argumentat el. 

"Deci nu poţi să limitezi finalul, preţul final, dacă nu reuşeşti cumva să limitezi 

componentele, elementele de cost. Asta e ceea ce încercăm să facem prin OUG, în 

câteva săptămâni sperăm că s-ar putea întâmpla", a concluzionat Bogdan Chiriţoiu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/03/29/chiritoiu-rca-cu-decontare-directa-in-cateva-saptamani-vor-exista-preturi-de-referinta-pentru-reparatiile-auto--686938
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 Încă un avion F-16 a intrat în dotarea Forțelor Aeriene Române. În total, 

România deține 17 astfel de aparate 

Escadrila 53 Vânătoare a Forțelor Aeriene Române are în dotare 17 avioane F-16. 

Foto: Facebook/Forțele Aeriene Române 

Ultimul avion F-16 din cadrul Escadrilei 53 Vânătoare a Bazei 86 Aeriene de la 

Borcea a intrat oficial în dotarea Forțelor Aeriene Române. Aeronava este cea de-a 

17-a de acest tip achiziționată de România din 2016 și până în prezent, informează 

Agerpres. 

„Am considerat că este un eveniment care trebuie marcat pentru că el reprezintă 

momentul în care încheiem etapa de achiziţie şi demarăm o nouă etapă cel puţin la 

fel de importantă, aceea de operaţionalizare şi modernizare a escadrilei”, a declarat 

ministrul Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă. 

Deși au trecut 5 ani de la livrarea primelor aparate destinate Forțelor Aeriene 

Române, escadrila de F-16 nu este încă operațională, în sensul că nu are toți piloții 

pregătiți să meargă într-un teatru de operații unde să poată executa toate tipurile de 

misiuni NATO de luptă care pot fi realizate cu acest avion. 

În acest moment, avioanele F-16 ale României execută misiuni de poliție aeriană 

„prin executarea permanentă a apărării spaţiului aerian naţional NATO, pe timp de 

pace şi în situaţii de criză, prin Serviciul de Luptă Permanent - Poliţie Aeriană, sub 

comanda NATO”, conform MApN. 

Întreaga flotă de 17 avioane F-16 va intra apoi într-o etapă de modernizare la 

Aerostar Bacău, în perioada 2023-2025, la standardul M6.XR (practic o actualizare 

a software-ului, îmbunătățire a senzorilor, comunicațiilor etc.) 

Prin Hotărârea CSAT din 27 septembrie 2012 a fost aprobată Concepţia de 

realizare graduală a capabilităţii de apărare aeriană în cadrul programului „Avion 

multirol al Forţelor Aeriene”, care prevede realizarea graduală a capabilităţii 

operaţionale aeriene finale, reprezentată de trei escadrile de luptă. 

Pentru aceasta au fost semnate, în conformitate cu prevederile Legii nr. 240/2013, 

contracte cu Guvernul Republicii Portugheze şi Guvernul SUA pentru 

achiziţionarea a 12 avioane F-16.  

https://www.agerpres.ro/social/2021/03/29/tulcea-ceremonie-de-receptie-a-ultimului-avion-din-escadrila-53-vanatoare--686884
https://www.agerpres.ro/social/2021/03/29/tulcea-ceremonie-de-receptie-a-ultimului-avion-din-escadrila-53-vanatoare--686884
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/de-ce-avioanele-f-16-ale-romaniei-nu-sunt-inca-operationale-si-cand-vor-intercepta-pilotii-romani-avioane-rusesti-la-marea-neagra-1217315
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocumentAfis/149996
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Aeronavele au fost livrate în perioada 2016-2017 - şase la 29 septembrie 2016, trei 

la 15 noiembrie 2016 şi trei la 28 septembrie 2017. Ultimul lot, format din cinci 

aeronave, ultima fiind cea sosită în România pe 25 martie, a fost făcută conform 

Legii 237/2019. 

Valoarea contractului pentru achiziția primelor 12 avioane F-16 a fost de 628 

milioane de euro. Costul pentru celelalte 5 avioane și modernizarea întregii 

escadrile s-a ridicat la valoarea de 300 de milioane de euro. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premieră în sistemul energetic românesc: cărbunii ies din topul 

producătorilor de energie 

O premieră în sistemul energetic a fost înregistrată anul trecut în România. 

Cărbunii au ieșit de pe podiumul producătorilor. Gazul a intrat în topul primelor 

trei surse de producţie a energiei din România, iar energia regenerabilă vine 

puternic din urmă, având cele mai mari şanse de creştere pe termen lung. 

Cărbunii au livrat anul trecut 16,5% din energia României, situaţie fără precedent 

în contextul în care marile termocentrale din bazinul Olteniei mereu se situau la 

peste 20% din mixul energetic, conform Ziarului Financiar, citat de Mediafax. 

Totodată, potrivit datelor din raportul anual al Autorităţii Naţionale de 

Reglementare în domeniul Energiei (ANRE), energia verde a avut anul trecut o 

contribuţie de 15,4% în mixul energetic local, cea mai mare parte fiind asigurată la 

eoliene, având toate şansele ca anul acesta să depăşească producţia pe cărbune. 

Mai mult, după ani de zile în care cărbunii au fost mereu pe podiumul 

producătorilor de energie, anul acesta este primul în care marile centrale părăsesc 

clasamentul. Astfel, gazul a devenit a treia forţă în sistemul energetic local, cu o 

pondere de 18,17%, după hidro, cu 29% şi nuclear, cu aproape 21%. 

Situaţia reflectă schimbarea majoră prin care trece sistemul energetic local şi cel 

mai probabil va fi urmată de o reducere constantă a ponderii cărbunilor pe termen 

lung concomitent cu creşterea produceţiei de energie verde şi a celei pe gaz. 

(Sursa: Digi 24) 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/221082
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/221082
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/romania-a-platit-prima-transa-pentru-avioanele-f-16-131916
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/romania-a-platit-prima-transa-pentru-avioanele-f-16-131916
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/chinurile-facerii-primei-escadrile-romanesti-de-f-16-vestea-buna-avioanele-vor-avea-soft-de-ultima-generatie-care-e-vestea-rea-1224155
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 Conferinţă online despre domeniul energiei electrice din România, 

organizată marţi 

Comitetul Naţional Român al Consiliului Mondial al Energiei (CNR-CME), în 

parteneriat cu Electrica prin Electrica Serv., organizează, marţi, conferinţa online 

cu tema "Trecut, prezent şi viitor în domeniul energiei electrice din România". 

 

Potrivit organizatorilor, printre subiectele ce vor fi dezbătute se află: experienţa 

operatorilor din sectorul energie în asigurarea unor servicii de distribuţie 

performante oferite utilizatorilor finali; rolul nou de Operator de Sistem de 

Distribuţie (DSO), care va fi îndeplinit prin apariţia consumatorilor activi 

(prosumatori) şi a generării distribuite; implementarea noilor tehnologii şi a unor 

modele noi de afaceri, precum şi rezultatele obţinute; pregătirea personalului de 

specialitate pentru accesul la noile tehnologii; creşterea performanţei serviciului de 

distribuţie şi evaluarea indicatorilor de performanţă. 

 

Pe lista participanţilor la conferinţă s-au înscris specialişti din companiile de 

utilităţi-energie electrică, din institutele de cercetare şi proiectare şi companiile de 

consultanţă în domeniu, din mediul academic, din Ministerul Energiei, 

reprezentanţi ai unor organizaţii nonguvernamentale: Iulian Iancu - preşedintele 

CNR-CME), Niculae Havrileţ - secretar de stat în Ministerul Energiei, Ion Lungu - 

preşedintele Asociaţiei Furnizorilor de Energie din România (AFEER), Corina 

Popescu - CEO Electrica SA, Silvia Vlăsceanu - director general Federaţia 

Asociaţiilor Companiilor de Utilităţi din Energie (ACUE). 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Consiliul de administrație al CNAS va avea 9 membri, față de 7 în prezent / 

Președintele va nominaliza două persoane, iar premierul va numi 4 

reprezentanți în CA 

Consiliul de administraţie al Casei Naționale de Asigurări de Sănătate (CNAS) va 

fi format din 9 membri, cu un mandat pe 4 ani, dintre care șase vor fi reprezentanţi 
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ai statului, potrivit proiectului de OUG care urmează să fie discutat luni în ședința 

de Guvern care începe la ora 18.00. 

Proiectul de OUG modifică mai multe legi, printre care și Legea nr. 95/2006 

privind reforma în domeniul sănătăţii, mai exact articolele referitoare la 

componența Consiliului de administrație al Casei Naționale de Asigurări de 

Sănătate. 

Numărul membrilor CA va fi mărit la 9, cu doi mai mult decât în prezent. Statul va 

avea 6 reprezentanți în conducerea CNAS astfel: 2 sunt numiți de Preşedintele 

României, iar 4 sunt numiţi de premier, la propunerea ministrului Sănătăţii. 

Consiliul de administraţie va funcţiona în mod legal în prezenţa a cel puţin 6 

membri, mai prevăd modificările. 

Numirea celorlalți trei membri rămâne neschimbată: un membru numit de 

confederațiile patronale reprezentative la nivel național; un membru numit de 

confederațiile sindicale reprezentative la nivel național; un membru numit de 

premier, cu consultarea Consiliului Național al Persoanelor Vârstnice. 

Mandatele membrilor CA al CNAS aflate în curs de derulare vor rămâne valabile 

până la expirarea acestora. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Parlament: Alţi şapte candidaţi pentru posturi de ambasador, audiaţi în 

comisiile de specialitate 

Candidaţii pentru şapte posturi de ambasador vor fi audiaţi, marţi, începând cu ora 

13,00, în Comisiile parlamentare reunite pentru politică externă şi pentru 

comunităţile de români din afara ţării. 

 

Potrivit site-ului Senatului, vor fi audiaţi la sediul instituţiei Bogdan Mazuru, 

propus ambasador pentru Confederaţia Elveţiană, Radu Octavian Dobre - pentru 

Irak şi Dragoş Viorel Radu Ţigău - pentru Republica Kenya. 
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La audieri în Parlament urmează să se prezinte marţi şi Theodor-Cosmin Onisii, 

propus ambasador în Republica Polonă şi Călin Fabian - pentru Republica Slovacă. 

 

Prin mijloace audio-video vor fi audiaţi Călin Stoica, propus pentru postul de 

ambasador în Estonia şi Monica Mihaela Ştirbu - pentru Republica Federativă a 

Braziliei. 

 

Săptămâna trecută, senatorii şi deputaţii din cele patru comisii au audiat şi au 

acordat avize favorabile pentru şase persoane propuse ca ambasadori.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Vaccinul Johnson&Johnson împotriva COVID va fi livrat în Europa din 19 

aprilie 

Ultimul vaccin aprobat în Uniunea Europeană este vaccinul Johnson & Johnson 

care va ajunge curând și în România. Foto: Profimedia Images 

Vaccinul împotriva COVID-19 al grupului Johnson&Johnson va fi livrat în Europa 

începând cu 19 aprilie, potrivit unui anunță al companiei americane. 

Acest vaccin a fost, la jumătatea lui martie, al patrulea care a obţinut undă 

verde din partea Agenţiei europene pentru medicamente (EMA), după cele de la 

Pfizer-BioNTech, Moderna şi AstraZeneca. El este în prezent administrat doar în 

SUA şi Africa de Sud, dar a fost aprobat şi în Canada, scrie Agerpres. 

Pentru a putea creşte producţia şi a răspunde cererii, Johnson&Johnson a încheiat 

în ultimele luni mai multe acorduri cu laboratoare şi subcontractanţi din Europa, 

care vor răspunde atât de respectarea compoziţiei serului, cât şi de ambalarea sa în 

flacoane. Este vorba despre Sanofi, în Franţa, de Catalent în Italia şi de IDT 

Biologika în Germania. 

Substanţa activă, care asigură eficacitatea vaccinului, va proveni de la situl 

Johnson&Johnson de la Leiden, din Olanda. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/vaccinul-johnsonjohnson-aprobat-de-agentia-europeana-a-medicamentului-1466342
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/vaccinul-johnsonjohnson-aprobat-de-agentia-europeana-a-medicamentului-1466342
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UE, care a făcut o comandă de 200 de milioane de doze la laboratorul american (cu 

o opţiune pentru 200 de milioane de doze suplimentare), ar urma să primească în al 

doilea trimestru circa 55 de milioane de doze, a explicat la jumătatea lui martie 

Ursula von der Leyen, preşedinta Comisiei Europene. Laboratorul, în ceea ce-l 

priveşte, nu a făcut public calendarul exact al livrărilor. 

Vaccinul are la bază un vector viral, potrivit unei tehnologii deja utilizate de 

Johnson&Johnson, în special împotriva virusului Ebola. 

El utilizează ca suport un alt virus puţin virulent, transformat pentru a-i adăuga 

instrucţiunile genetice ale unei părţi din virusul responsabil pentru COVID-19. 

Odată ajuns în celule, o proteină tipică SARS-CoV-2 este produsă, educând 

sistemul imunitar să o recunoască. 

Acest vaccin este primul, dintre cele care au primit undă verde de la OMS, care nu 

necesită decât o singură injecţie în loc de două, prezentând şi avantajul de a putea 

fi stocat la temperatura frigiderului. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Maia Sandu: Vom opta pentru reluarea discuțiilor cu partea română pentru 

un nou program de asistență în speranța că în curând vom avea un Parlament 

care să susțină acest program 

Președintele Republicii Moldova. Maia Sandu, a afirmat că dorește încheierea unei 

noi înțelegeri de asistență cu România, după ce Acordul prin care urma să fie 

alocat un ajutor financiar nerambursabil în valoare de 100 milioane de euro a 

expirat duminică, fără ca guvernul de la Chișinău să răspundă cererilor 

Bucureștiului de prelungire. 

Maia Sandu a explicat că, într-o perioadă de „criză profundă”, Republica Moldova 

„ratează” un sprijin financiar important și că, odată cu încetarea valabilității 

Acordului, peste 60 de milioane de euro se pierd. 

„Este vorba de peste 60 de milioane de euro, rămase nevalorificate din cauză că 

Guvernul de la Chișinău a refuzat să semneze cel de-al Șaselea Protocol Adițional, 

necesar pentru extinderea Acordului. 
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Sunt 60 de milioane de euro ce ar fi putut îmbunătăți viața oamenilor: prin proiecte 

comunitare, cum a fost reabilitarea și modernizarea a peste 1000 de grădinițe și 

instituții școlare sau proiecte de infrastructură, cum este Gazoductul Iași-Chișinău 

și interconectarea energetică”, a declarat Maia Sandu. 

Sandu a precizat că, inițial, Guvernul Chicu a refuzat să semneze Protocolul 6, 

propus de România încă la începutul lunii noiembrie 2020 pentru extinderea 

termenului de valabilitate. 

„Nici actualul Guvern în exercițiu nu a întreprins suficiente măsuri pentru a păstra 

Acordul, invocând lipsa de sprijin în Parlament. 

Vom opta pentru reluarea discuțiilor cu partea română pentru un nou program de 

asistență în speranța că în curând vom avea un Parlament care să susțină acest 

program și altele destinate oamenilor”, a precizat Maia Sandu, într-o postare pe 

Facebook. 

Acordul prin care România acorda Republicii Moldova un ajutor financiar 

nerambursabil în valoare de 100 milioane de euro a expirat duminică, 28 martie, la 

zece ani de la intrarea în vigoare, iar guvernul Moldovei nu a răspuns cererilor 

Bucureștiului de prelungire, anunță Ambasada României la Chișinău. 

Ambasada României arată că a făcut ”demersuri repetate” pentru a semna 

prelungirea acordului, dar guvernul moldovean ”nu a transmis un răspuns la 

propunerea României decât la data de 26 februarie 2021, constând într-un proiect 

de text care se îndepărtează de propunerea de Protocol 6 a părții române”. Mai 

mult, pe durata ultimelor discuții de la jumătatea lunii martie, ”reprezentanții 

guvernamentali de la Chișinău au invocat și faptul că Guvernul interimar al R. 

Moldova nu ar avea competențele necesare pentru finalizarea procedurilor vizând 

încheierea Acordului”, se arată în comunicatul diplomaților români. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 

 

https://www.g4media.ro/romania-guvernul-republicii-moldova-nu-a-raspuns-la-propunere-de-prelungire-a-acordului-de-ajutor-de-100-milioane-euro.html
https://www.g4media.ro/romania-guvernul-republicii-moldova-nu-a-raspuns-la-propunere-de-prelungire-a-acordului-de-ajutor-de-100-milioane-euro.html
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 Maia Sandu demarează procedura pentru dizolvarea Parlamentului 

Republicii Moldova: Alegerile anticipate sunt soluția care poate vindeca țara 

noastră 

Președintele Republicii Moldova, Maia Sandu, a anunțat, luni, că a sesizat Curtea 

Constituțională pentru „constatarea circumstanțelor” de dizolvare a Parlamentului, 

în vederea organizării alegerilor anticipate, după ce Parlamentul a eșuat să voteze 

un guvern în termenele legale. 

„Așa cum prevede Constituția, am avut consultări cu fracțiunile și grupurile 

parlamentare în legătură cu situația politică din țară și eventuala dizolvare a 

Parlamentului. Parlamentul a eșuat să aleagă un Guvern din două încercări și după 

45 de zile de la prima solicitare de învestitură, iar de la demisia Guvernului Chicu 

au trecut mai mult de 3 luni. Ca și experții în drept constituțional, consider că sunt 

întrunite circumstanțele legale pentru dizolvarea Parlamentului”, a anunțat Sandu. 

Maia Sandu afirmă că, dacă Curtea Constituțională va spune că există 

circumstanțe, va dizolva Parlamentul și va merge la „judecata oamenilor”. 

Postarea integrală a Maiei Sandu: 

„Așa cum prevede Constituția, am avut consultări cu fracțiunile și grupurile 

parlamentare în legătură cu situația politică din țară și eventuala dizolvare a 

Parlamentului. Parlamentul a eșuat să aleagă un Guvern din două încercări și după 

45 de zile de la prima solicitare de învestitură, iar de la demisia Guvernului Chicu 

au trecut mai mult de 3 luni. Ca și experții în drept constituțional, consider că sunt 

întrunite circumstanțele legale pentru dizolvarea Parlamentului. 

Mai mulți deputați din actualul Parlament încearcă să ne convingă de grija lor față 

de cetățeni. Dar legile și deciziile pe care le votează acești deputați sunt în 

continuare împotriva cetățenilor. Parlamentul a avut posibilitatea de două ori să 

învestească un Guvern profesionist dedicat cauzei cetățenilor. Și în ambele cazuri 

Parlamentul s-a împotrivit. Cei care au furat și slăbit toate instituțiile statului, le-au 

făcut neputincioase în fața provocărilor și necesităților oamenilor, au adus statul în 

pragul eșecului total, ne cer acum să le mai dăm timp. Însă oamenii nu mai au timp 

de jocurile lor murdare.  
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Oamenii au nevoie de un stat funcțional, au nevoie de un Parlament responsabil 

care să învestească și să sprijine un Guvern stabil și competent. Oamenii nu au 

nevoie de deputați care vor să se salveze pe ei înșiși. Oamenii au nevoie de 

deputați care să salveze țara. 

Alegerile anticipate constituie șansa cetățenilor de a-și alege deputați care să le 

reprezinte cu adevărat interesele, să scoată țara din criză și să o scape de corupție. 

Alegerile anticipate sunt soluția care poate vindeca țara noastră. 

Din aceste considerente, am decis să sesizez astăzi Curtea Constituțională pentru 

constatarea circumstanțelor constituționale de dizolvare a Parlamentului. Dacă 

Curtea Constituțională va spune că există circumstanțe, voi dizolva Parlamentul și 

vom merge la judecata oamenilor”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Demers comun din partea a 25 de lideri din întreaga lume pentru un tratat 

privind pandemiile 

Lideri din 23 de ţări, preşedintele Consiliului European şi directorul general al 

OMS au cerut marţi, într-un demers comun, elaborarea unui „tratat internaţional 

privind pandemiile” pentru a face faţă viitoarelor crize sanitare, informează AFP, 

citată de Agerpres. 

Propunerea este prezentată într-un articol semnat de lideri din ţări de pe cinci 

continente, printre care preşedintele francez Emmanuel Macron, cancelarul german 

Angela Merkel, premierul britanic Boris Johnson, preşedinţii sud-coreean Moon 

Jae-in, sud-african Cyril Ramaphosa, indonezian Joko Widodo sau chilian 

Sebastian Pinera. 

În timp ce COVID-19 „profită de slăbiciunile şi diviziunile noastre”, „un astfel de 

angajament colectiv reînnoit ar fi un pas important în consolidarea pregătirii pentru 

pandemii la cel mai înalt nivel politic”, potrivit acestui articol publicat luni seara în 

Le Monde şi care va fi publicat marţi în cotidiene din mai multe ţări. 
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„Vor exista alte pandemii şi alte urgenţe sanitare de mare amploare. Niciun guvern 

sau organism multilateral nu poate face faţă acestei ameninţări de unul singur”, 

susţin semnatarii articolului. 

Aflaţi printre semnatari, preşedintele Consiliului European, Charles Michel, şi 

directorul general al OMS, Tedros Adhanom Ghebreyesus, vor prezenta marţi în 

faţa presei acest proiect de tratat, care ar putea avea la bază Regulamentul 

Internaţional Sanitar, instrument juridic adoptat în 2005. 

Întărirea rezilienţei în faţa pandemiei presupune „consolidarea puternică a 

cooperării internaţionale pentru îmbunătăţirea, de exemplu, a sistemelor de 

avertizare, a schimbului de informaţii, a cercetării, precum şi a producţiei şi 

distribuţiei” de vaccinuri, medicamente, produse de diagnosticare şi echipamente 

de protecţie, susţine articolul. 

În acest sens, „ne angajăm să asigurăm un acces universal şi echitabil la vaccinuri, 

medicamente şi produse de diagnosticare sigure, eficiente şi la preţuri accesibile 

pentru această pandemie şi cele care vor urma. Vaccinarea este un bun public 

global”, susţin cei 25 de lideri semnatari. 

Un tratat „ar trebui să ducă la o mai mare responsabilizare reciprocă şi 

responsabilitate comună” şi „să încurajeze transparenţa şi cooperarea în cadrul 

sistemului internaţional”, adaugă aceştia, solicitând „învăţarea lecţiilor” oferite de 

pandemia de COVID-19 şi colaborarea cu societatea civilă şi cu sectorul privat. 

Aceste demers comun recunoaşte că este vorba de o sarcină care „va cere timp şi 

va necesita un angajament susţinut timp de mulţi ani” şi va necesita „un leadership 

global”. 

Charles Michel propusese un astfel de tratat internaţional în decembrie cu ocazia 

reuniunii Adunării Generale a ONU, atunci când a cerut o mai bună „supraveghere 

a apariţiei bolilor infecţioase la animale”. 

În decembrie, în cadrul unui summit UE, apoi în februarie, la nivel G7, a fost 

vehiculată ideea unui posibil tratat care să consolideze cooperarea internaţională în 

domeniul sanitar. 
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Cu toate acestea, lideri ai unor membri importanţi ai G20 (SUA, Rusia, China, 

Japonia, India şi Brazilia) nu se numără printre semnatarii articolului. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 


